
هاشمی: تجلیل از 
زنان تأثیر گذار هر 

ساله برگزار می شود
ســید مناف هاشمی دبیر کل کمیته 
ملــی المپیــک در مراســم تجلیــل از 
بانــوان تأثیرگــذار در ورزش بانــوان 
گفــت: »مــا بــه تلاش هــای صــورت 
گرفتــه در ورزش بانوان ارج می نهیم 
امــا هنوز به کار و تلاش نیاز داریم تا 
به نقطه ایده آل برسیم.« او در ادامه 
گفــت: »به دنبــال صحبــت و تعامل 
یک طرفه نیســتیم و امروز آماده ایم 
صحبت های شــما را بشنویم. هدف 
ما توسعه ورزش بانوان است و امروز 
در خدمــت بانــوان خواهیــم بــود تــا 
مسائل مربوطه مطرح و کارشناسی 
شــود.« همه فرایندها برای توســعه 
ورزش بانــوان مهیــا اســت و بایــد بــا 
کار و تــلاش گروهــی در ایــن راســتا 
قــدم برداشــت.« بــه گفتــه دبیــرکل 
کمیته ملی المپیک مراســم تجلیل 
از زنــان تأثیرگــذار مســتمر برگــزار 
می شــود: »ایــن برنامــه بــه  صــورت 
ســالانه و هدفمند برگزار می شــود و 
می تواند کمک کند. این مراســم در 
تقویم کمیته ملی المپیک گنجانده 
می شود و استمرار خواهد داشت. در 
تاریخ شــفافی باید فضایی جدید در 
ورزش بانوان مهیا شود تا از اقدامات 
صــورت گرفته اســتفاده و مباحث و 
ایده هــای جدیــد هم مطرح شــود تا 
همه آنها ثبت و ماندگار شود. نقش 

بانوان در جامعه مشخص است.«

شروع دوره 
 کلاس بندی

پارا وزنه برداری
دوره آموزشــی کلاسبنـــــــــــــــدی 
وزنه بــرداری جانبــازان و تــوان یابــان 
بــا حضــور مــدرس بین المللــی آغــاز 
شــد. ایــن دوره بین المللی با نظارت 
پاراوزنه بــرداری جهانی و به مدرســی 
اســامه بدومــی، کلاس بنــد درجــه 
یــک بین المللــی از الجزایــر از دیــروز 
به مدت دو روز در محل فدراســیون 
ورزش هــای جانبــازان و معلولیــن 
برگزار می شود. پانزده شرکت کننده 
در ایــن دوره بین المللــی که ســوابق 
تحصیلاتی و یا کاری مرتبط در حوزه 
پزشکی، فیزیوتراپی و یا علوم ورزشی 
دارنــد طــی دو روز مباحــث مرتبط را 
آمــوزش می بیننــد و در پایــان پس از 
موفقیــت در آزمون هــای مــورد نظــر 
موفق به کســب مدرک کلاس بندی 

سطح ۳ بین المللی خواهند شد.

سه داور والیبال ایران 
 بین المللی شدند

ســه داور ایرانــی والیبــال، با حضور 
در دوره داوری بــه میزبانــی عمــان 
کاندیدای بین المللی شدند. راحله 
اکبــرزاده، حامــد آقابراری و ســجاد 
خان بابازاده با معرفی فدراسیون در 
این دوره 6 روزه به مدرسی  ابراهیم 
النعمه حاضر شدند که با موفقیت 
بــه درجــه کاندیــدای بین المللــی 
رسیدنـــــد.  داوران کاندیــــــــــــــــدای 
بین المللــی بعــد از قضــاوت در 
رقابت هــای آســیایی تبدیل به داور 
AVC شده و در ادامه با قضاوت در 
مســابقات جهانــی با طــی دوره اول 
داور FIVB درجه C می شوند و بعد 
کاتاگوری B2،B1 و A را می گیرند.

شروع انتخابی 
اسکیت در آزادی

اولیــن دوره رقابت هــای انتخابــی 
اســکیت ســرعتی جوانــان و تیــم 
ملــی امــروز به میزبانی پیســت 400 
متــر آکادمــی ملــی اســکیت آزادی 
شــروع می شــود. در ایــن دوره 129 
اســکیت باز مرد امــروز با هم رقابت 
می کننــد و 111 اســکیت باز زن هــم 
فــردا در مواد 100 متر، وان لپ )یک 
دور( و 10 هزار متر امتیازی در پیست 
400 متر آکادمی ملی اسکیت آزادی 
بــا هــم مســابقه می دهنــد. مرحلــه 
دوم رقابت هــای انتخابــی 26 و 27 
بهمن ماه به میزبانی استان مرکزی 

برگزار می شود.
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افسانه باقری:

هیچ گزینه ای برای هدایت دختران نهایی  نشده است

نایــب رئیــس بانــوان فدراســیون کاراتــه در واکنــش بــه نهایــی شــدن گزینــه 
ســرمربیگری تیم ملی دختران گفت: »به هیچ وجه چنین مســأله ای نیســت 
و هنوز هیچ گزینه ای نهایی نشده است. رزومه فنی تمام مربیان بازیکن ساز 
حتی کســانی که با تیم های ملی در گذشــته همکاری نداشــتند را گرفتیم. قرار 
اســت در جمیع جهات روی آنها بررســی شــود و ممکن است گزینه هایی که تا 

بــه حــال ســابقه حضور در تیم ملی را نداشــتند نیز انتخاب شــوند.«

محمود خسروی وفا:

دختران ورزشکار بعضاً بهتر از مردان بوده اند

 رئیــس کمیتــه ملی المپیک با یادآوری پیشــتازی بانــوان در مدال آوری بازی های 
آسیایی و کسب سهمیه المپیک در مراسم تجلیل از دختران قهرمان گفت: »هدف 
از حضور بنده در این مراسم قدردانی از زحمات شما و تمامی دختران ورزش کشور 
است. بعضاً بانوان ورزشکار عملکردی فراتر از مردان داشته اند. به عنوان مثال در 
همین بازی های آسیایی هانگژو نخستین مدال آوران کاروان همین بانوان بودند 
یا در کسب سهمیه المپیک، بانوان همواره شروع کننده کسب سهمیه بوده اند.«

نواب نصیرشلال:

اختلاف سلیقه با کمیته فنی داریم، اما دلخوری نه

نــواب نصیرشــال ســرمربی تیــم ملــی وزنه برداری در پاســخ به این ســؤال 
کــه آیــا بیــن شــما و اعضای کمیته فنــی وزنه بــرداری دلخوری وجــود دارد یا 
نــه می گویــد: »شــاید در برخی موارد اختاف ســلیقه با اعضــای کمیته فنی 
داشــته باشــیم، امــا دلخــوری نــه اصــاً. ایــن اختــاف ســلیقه هــم راجع به 
همین قهرمانی آســیا بود و قرار نیســت ادامه دار باشــد. اما نهایتاً به توافق 

رســیدیم و مشــکلی بوجود نیامد.«

   پنجشنبه   12 بهمن 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7511

انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال

ادامه فاجعه داوری در دوومیدانی

گاف پشت گاف

نــی تهــران بــرای رقابت هــای  میزبا
دوومیدانی داخل ســالن قهرمانی آسیا، 
داســتان عجیــب و غریبی شــده اســت. 
مســابقه ای کــه بــه خاطــر امتیــاز بــالای 
رنکینــگ جهانی برای ســهمیه المپیک، 
اهمیــت زیــادی دارد. بــه همیــن خاطــر 
دوومیدانــی کاران 29 تیــم آســیایی بــه 
تهــران می آینــد تــا شــانس خــود را بــرای 
تصاحــب امتیــاز محــک بزننــد. امــا این 
همه ماجرا نیست. چرا که سالن آفتاب 
انقلاب 22 ســال بعد از ساخت، امسال 
دوبــاره به خاطــر میزبانی مســابقه مهم 
داخــل ســالن آســیا، بازســازی شــد. آن 
هــم دو مــاه مانــده بــه شــروع رقابت ها. 
مهــدی مبینــی سرپرســت فدراســیون 
دوومیدانی که با برکناری افشین داوری 
ســکان دوومیدانــی را به دســت گرفت، 
بــرای حفظ آبــروی ایران به تکاپــو افتاد. 
از بازســازی جایــگاه VIP، ســرویس 
بهداشــتی گرفتــه تــا اســکوربردها، نــور 
ســالن، تعمیــر فتوفینیش، تشــک های 
پرش ها و حتی تارتان سالن. فدراسیون 
بــرای اینکــه دســتش در پوســت گــردو 
نمانــد، بــرای هــر قســمت کار دو برنامه 
در نظــر گرفــت. مثل تعمیــر فتوفینیش 
و تشــک های پرش که وقتی تشــک ها از 
هند نرســیدند، تشک های لرستان را به 
تهران آوردند و دوربین فتوفینیش را هم 
از عراق اجاره کردند. هر چند قبل از این 
بودجــه دغدغه بزرگ مهدی مبینی بود. 
دغدغــه بــرای آماده کردن ســالن آفتاب 
و انجــام همــه کارها و آمادگی ســر موعد 
مقــرر بــرای میزبانی از آســیایی ها. حتی 
خودش گفته بود: »وزیر ورزش و معاونت 
اداری و مالــی وزارت ورزش حمایــت 
کردنــد امــا کمیتــه ملی المپیــک به رغم 
قولــی کــه بــرای حمایــت داد، هنوز هیچ 
کمکی نکرده است. بودجه حالا دغدغه 
ماست. مسئولان و دستگاه های ذیربط 
کمک کنند تا ما بتوانیم تیم ها را اسکان 
بدهیم.« اما نکته ای که خیلی به چشم 
نیامد، به روز نبــودن داوران دوومیدانی 
ایــران بود. نکته ای مهــم که در قهرمانی 
کشور داخل سالن بدجوری توی ذوق زد.

گاف داوران زن
گاف هایــی کــه داوران دادنــد، ورق را 
برگردانــد، تــا حــدی کــه نــه اینکــه بودجه 
دیگــر دغدغه نباشــد، نه. اشــتباه داوران 
زن 27 روز بعــد از گاف مــردان، حــالا 
دغدغــه نیــروی انســانی فنــی و داوران 
زبــده را پررنگ تــر کــرده اســت. درســت 
27 روز پیــش و در جایــزه بــزرگ مــردان 
داوران دورشمار در ماده ۳ هزار متر یک 
دور کمتــر بــرای دونده ها شــمردند و تنها 
یــک دونــده متوجه شــد و دور آخــر را هم 
تنهایــی دویــد. بعــد از ایــن اتفــاق مهــدی 
مبینی سرپرســت فدراســیون آب پاکی را 
روی دســت داوران ریخــت و گفــت از آنها 
دیگر استفاده نمی شود، حتی در قهرمانی 
کشور. اما انگار بعد از داوران مرد، این بار 
نوبت گاف داوران زن رســید. اما درســت 
برخــلاف داوران مــرد. اگــر آنهــا یــک دور 
کمتــر شــمردند، داوران زن در مســابقه 
800 متــر یــک دور بــه مســابقه دونده هــا 
اضافــه کردنــد تــا آنهــا بــه جــای 4 دور، 5 
دور در پیســت بدوند. درســت آن هم به 
دلیــل شــمارش اشــتباه دور دونده ها. در 
واقــع بــا تجهیز و بازســازی ســالن آفتاب، 
داوران دوومیدانی هم در قهرمانی کشور 

محک خوردند تا کم کاری کمیته آموزش 
فدراســیون دوومیدانی مشــخص شــود. 
البته رفتار بد مســئول برگزاری مسابقات 
قهرمانی کشور با قاسمعلی فیروزی را هم 
بایــد به اتفاقــات بد ایــن رقابت ها اضافه 
کــرد. رفتاری که فیروزی و شــاگردش لیلا 
ابراهیمی که مســئولان برگزاری قهرمانی 
آسیای داخل سالن به خاطرش قهر کردند 
و حتی باعث بالا رفتن فشارخون فیروزی 
شد، که با وساطت حسین شایان، آنها به 

سالن برگشتند.
 

مشکل فتوفینیش
این تنها حاشیه رقابت های قهرمانی کشور 
داخل سالن زنان نبوده، روز اول مسابقات 
دستگاه فتوفینیش مشکل پیدا می کند و 
بنابراین خیلی از رکوردها دستی ثبت شد، 
حتــی بــرای ماده 60 متر زنان هم روز بعد، 
تنها فینال برگزار شد. لیلا ابراهیمی دراین 
باره می گوید: »دستگاه فتوفینیشی که از 
عراق اجاره شده، بعضی ابزارش را نیاورده 
بودند و بنابراین مسابقه 60 متر با مانع به 
روز بعد موکول شــد. آن هم فینال. با این 
اتفاق مســئولان برگزاری بــرای جلوگیری 
از تکرار گاف داوران در مســابقه مردان و 

بــا ذهنیتی کــه از قبل وجود داشــت، لیلا 
ابراهیمــی را هم به جمع داوران مســابقه 

مردان اضافه کردند.
 

خبری از داوران جوان نیست
در حالی که تجهیزات لازمه پیشرفت یک 
رشــته ورزشــی اســت، امــا کافی نیســت. 
البتــه آمــوزش مــداوم. امــا فدراســیون 
دوومیدانی در این سال ها، داور جوانی به 
لیست داورانش اضافه نکرده و هنوز هم 
از همــان داوران قدیمی و ســالخورده اش 
اســتفاده می کنــد. هر چند وجــود داوران 
بــا تجربــه غنیمــت اســت، امــا به شــرطی 
کــه فدراســیون بــا برگــزاری کلینیک هــا و 
دوره هــای متفاوت دانش داوری آنها را به 
روز کند. اما نکته ای که از اتفاقات این یک 
ماه اخیر در جایزه بزرگ و مسابقه قهرمانی 
کشــور به چشــم می آیــد، عدم پیشــرفت 
داوران دوومیدانــی ایــران اســت و بــس. 
این ضعف هم به کم کاری کمیته آموزش 
فدراســیون دوومیدانــی برمی گــردد. لیلا 
ابراهیمی مشــاور فنی و مســئول برگزاری 
رقابت های دوومیدانی داخل ســالن زنان 
آسیا در این اتفاقاتی که افتاده، می گوید: 
»ایــن ســال ها کمیتــه آموزش قــوی عمل 

نکــرده و داوران بــه روز نیســتند و از همــه 
مهم تــر نیروهــای جــوان آموزش دیده کم 
هستند. داوران ما مدت هاست که طبق 
قوانین آسیایی کار نکرده بودند و بنابراین 
در مســابقه داخــل ســالن ضعف هــا بــه 
چشــم آمــد تا برای قهرمانی آســیا برطرف 
شود.« البته شاید حضور 10 داور زن و 19 
داور مرد از قاره در قهرمانی داخل ســالن 
آســیا، خیــال فدراســیون را بــرای برگزاری 
رقابت هــا راحــت کنــد و دیگــر اســترس 

گاف ها وجود ندارد.
 

مبینی: بعد از بررسی مفصل 
صحبت می کنم

مهــدی مبینــی، سرپرســت فدراســیون 
دوومیدانــی کــه خیالش از بابت ســپردن 
کارها به افراد فنی راحت بود، دیروز صبح 
همــراه وزیر ورزش به هرمــزگان رفته بود 
تا موقع افتتاح پیســت تارتان شهرستان 
رودان اســتان هرمــزگان کنار وزیر باشــد، 
اما به محض برگشت به تهران به خبرنگار 
ایران ورزشــی گفت: »مسابقات قهرمانی 
کشور برای تست سالن و تجهیزاتش بود. 
من بعد از بررســی دربــاره اتفاقات همراه 

فیروزی، با شما صحبت می کنم.«

وجود داوران با تجربه 
غنیمت است، امابه 
شرطی که فدراسیون 
با برگزاری کلینیک ها 
و دوره های متفاوت 
دانش داوری آنها 
را به روز کند. اما 
نکته ای که از اتفاقات 
این یک ماه اخیر در 
جایزه بزرگ و مسابقه 
قهرمانی کشور به 
چشم می آید، عدم 
پیشرفت داوران 
دوومیدانی ایران 
است و بس

مهری رنجبر
روزنامه نگار

 وزنه بــرداری بانــوان اگرچــه هنــوز قدمتی 
ندارد و تازه در ورزش ایران پاگرفته است 
امــا در همیــن مدت زمان کوتــاه دختران 
و بانــوان شایســته کشــورمان توانســتند 
خــود را بــالا کشــیده و در عرصه هــای 
مختلف بین المللی در حد توان شان برای 
وزنه بــرداری و ورزش ایــران افتخارآفریــن 
باشــند. یکــی از ایــن وزنه بــرداران کــه از 
ابتدای تأســیس و راه افتادن وزنه برداری 
بانــوان از چهره های شــاخص و تأثیرگذار 
آن بــوده اســت، ســیده الهام حســینی 
اســت. کاپیتــان شــاخص و تحصیلکرده 
وزنه بــرداری بانــوان ایــران در حــال حاضر 

نیز یکی از شــانس های کســب ســهمیه و 
حضور در بازی های المپیک 2024 پاریس 

به شمار می رود.
 

تجلیل از کاپیتان قبل از دوئل آسیایی
محمــود خســروی وفا رئیــس کهنــه کار 
کمیته ملی المپیک ایران در مسیر کسب 
سهمیه المپیک برای تیم ها و رشته های 
ورزشی مختلف، با برگزاری مراسم تجلیل 
و تقدیر از برخی ستاره های تأثیرگذار در 
بخش بانوان، ســعی کــرد تا قبل از اتمام 
رقابت هــای گزینشــی المپیــک از نظــر 
روحــی چهره هــای شــاخص و تأثیرگــذار 
ورزش بانــوان را شــارژ کنــد. یکــی از ایــن 
چهره ها که قطعاً در ورزش کشور و رشته 
پرافتخــار المپیکــی وزنه بــرداری تأثیرات 

بســزایی را ایفا کرده اســت، ســیده الهام 
حســینی کاپیتــان تیــم ملــی وزنه برداری 
بانوان کشــورمان اســت. حســینی که در 
رقابت های آسیایی بزرگسالان در منامه 
بحرین موفق شــد برای نخســتین بار در 
تاریخ وزنه برداری زنان ایران در رده سنی 
بزرگســالان کشــورمان را صاحــب ســه 
نشــان ارزشــمند طلا کند، حــالا هم جزو 
امیدهای اصلی وزنه برداری بانوان ایران 
برای کســب سهمیه ورودی به بازی های 
المپیــک و حضــوری تاریخــی در پاریــس 
است. برهمین اساس، کادرفنی او را برای 
حضور در دو رویداد باقیمانده گزینشــی 
یعنــی رقابت هــای آســیایی ازبکســتان 
و جــام جهانــی تایلنــد انتخــاب کــرده تــا 
حســینی بــا ثبــت رکــوردی خــوب بتوانــد 

امتیــاز ورودی بــه بازی هــای المپیــک در 
دســته وزنی 81 کیلوگرم بانوان را کســب 
کرده و المپیکی شــود. بر همین اســاس 
کمیتــه ملــی المپیــک قبــل از اعــزام تیم 
وزنه بــرداری بانــوان ایران بــه رقابت های 
آســیایی تاشــکند، از کاپیتــان طلایــی 
وزنه بــرداری بانوان کشــورمان تجلیل به 
عمل آورد تا او با روحیه ای مضاعف برای 
کسب سهمیه المپیک راهی رقابت های 

آسیایی شود.
 

نگران برای تشدید آسیب دیدگی
ســیده الهام حســینی تاکنــون مــدال برنز 
قطــر کاپ در 1۳98 و نخســتین مــدال 
طــلای وزنه بــرداری زنــان را در مســابقات 
قهرمانــی آســیا بحریــن در 1401 و طــلای 

مسابقات همبستگی کشورهای اسلامی 
را در این سال کسب کرد. او تاکنون در این 
رقابت ها ســه طلا و ســه برنز کسب کرده 
اســت. حالا کاپیتان تیم ملی وزنه برداری 
بانوان کشورمان برای المپیکی شدن، دو 
رویــداد مهــم دیگر را پیــش رو دارد. ابتدا 
رقابت های آســیایی تاشکند ازبکستان و 
ســپس جام جهانی تایلند که رویدادهای 
گزینشــی المپیک پاریس است. مطمئناً 
اگر آســیب دیدگی کمر، زانو و مچ دســت 
ســیده الهام حســینی این وزنه بــردار را در 
دو رویداد باقیمانده گزینشی المپیک آزار 
ندهد، با توجه به روند تمرینی خوبی که او 
داشــته است، شاید بتوانیم بار دیگر او را 
در آسیایی تاشکند روی سکوی قهرمانی 

آسیا ببینیم. 

تجلیل از بانوی تأثیرگذار وزنه برداری قبل از آسیایی

حسینی به دنبال حضور تاریخی در المپیک
رضا عباسپور

روزنامه نگار


